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Sammanfattning 
Riksidrottsförbundet (RF) har skickat ett remissförslag för 
dimensionering av riksidrottsgymnasium läsåren 2026/27–2028/29 
till berörda huvudmän inklusive utbildningsförvaltningens för 
kännedom och till specialidrottsförbunden för yttranden. 
Stockholms stad berörs av förslaget eftersom staden ansökt om att 
Midsommarkransens gymnasium ska bli ett riksidrottsgymnasium 
(RIG) för handboll. I Stockholm har även Sjölins gymnasium 
ansökt om att bli ett riksidrottsgymnasium för handboll. 
Utbildningsförvaltningen lämnar synpunkter på remissförslaget i 
form av ett kontorsutlåtande. 
 
I remissen godkänner RF Stockholm som ny möjlig RIG-ort för 
handboll, dock utan att öka på det totala antalet platser i landet. RF 
föreslår att specialidrottsförbundet Svenska Handbollförbundet 
avgör var RIG ska ligga. I dagsläget finns 48 platser för RIG 
handboll i Göteborg och en etablering i Stockholm skulle 
följaktligen innebära att antalet platser i Göteborg behöver minska. 
Om RIG för handboll ska etableras i båda orterna behöver RF 
undanta idrotten från normen om att minsta antalet elever för 
lagbollidrott på ett RIG över en treårsperiod är 30 elever. 
 
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiva till RF:s 
dimensioneringsförslag över lag, och understryker att en etablering 
av RIG för handboll i Stockholm förbättrar möjligheterna för de av 
Stockholmregionens ungdomar som vill kombinera gymnasiestudier 
med en elitsatsning på handboll. 

Bakgrund/Ärendet 
Riksidrottsförbundet (RF) har skickat remissförslaget 
Dimensioneringsförslag av riksidrottsgymnasieverksamheten 
2026/27–2028/29 till berörda huvudmän inklusive 
utbildningsförvaltningen för kännedom och till 
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specialidrottsförbunden för yttrande. Skolverket beslutar om var 
idrottsutbildning vid riksidrottsgymnasium (RIG) får anordnas och 
hur många platser dessa utbildningar får ha efter förslag från RF. 
RF:s förslag specificerar vilka idrotter som ska ha RIG, vilka 
huvudmän och RF:s ekonomi och bidrag till huvudmännen.  
 
Utöver RIG, så finns det sedan 2011 nationell idrottsundervisning 
(NIU). Gemensamt mellan de båda utbildningsformerna är att 
ämnena specialidrott och tränings- och tävlingslära ingår. 
Utbildningar på RIG ska dessutom svara upp mot ett nationellt 
intresse av att tillgodose elitidrottens krav då det också ställs krav 
på gemensam träning. RIG-verksamheten har idrottsliga mål om att 
utveckla internationell seniorelit. Från och med läsåret 2025/26 
finns ämnet tävlingsidrott (200 poäng) som tillåter fler elever 
kombinera gymnasiestudier med idrott. 
 
Utbildningsförvaltningen berörs av remissförslaget eftersom staden 
har ansökt om att Midsommarkransens gymnasium ska få anordna 
idrottsutbildning inom handboll som RIG. I Stockholm har även en 
fristående skola, Sjölins gymnasium, ansökt om att anordna 
handboll som idrottsgymnasium. Skolorna samarbetar redan 
gällande NIU inom handboll. Svenska Handbollförbundet har 
tillstyrkt båda ansökningarna. 
 
RIG för handboll finns endast i Göteborg och antagningen består i 
hög grad av ungdomar från Göteborgsregionen. Till senioreliten 
kommer det inte fler personer från RIG än från NIU. RF ser inte att 
det är befogat att utöka antalet platser på RIG, men godkänner 
Stockholm som ny möjlig ort för RIG. Förslaget innebär att antalet 
platser i Göteborg behöver minska för att ett RIG ska starta i 
Stockholm. RF överlämnar åt Svenska Handbollförbundet att välja 
vart RIG för handboll ska placeras. 
 
Utbildningsförvaltningen lämnar synpunkter på remissen i form av 
ett kontorsutlåtande, då remisstiden inte medger behandling av 
utbildningsnämnden. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samråd med 
Midsommarkransens gymnasium. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiva till RF:s 
dimensioneringsförslag över lag och understryker att en etablering 
av RIG för handboll i Stockholm förbättrar möjligheterna för de av 
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Underlag för remissförförande, våren 2025.



 

 

Information om remissförfarande 

Samtliga berörda SF anmodas att senast 9 maj 2025, till Riksidrottsförbundet, inkomma 

med svar på remissen. Svaren mejlas in med behörig underskrift till 

riksidrottsforbundet@rf.se.  

Om SF inte har några synpunkter, räcker det att remissvaret ger besked om detta. 

 

RF vill främst ha synpunkter och svar på följande;  

• Prioritering av orter för SF med flera RIG-orter. SF kan föreslå förändring av 

nuvarande huvudman till fördel för ny sökande, men RF förutsätter att SF har starka 

argument för en eventuell ändring. 

• SF ska tydligt motivera för de huvudmän som SF tillstyrkt men inte vill ge RIG-

status. 

Detta är något som Skolverket kräver för att kunna skriva avslagsbeslut. 

• RF:s förslag på discipliner/grenar. 

• SF:s fördelning mellan platser och discipliner/grenar på de olika orterna.  

• Förslagets bidragsutformning. 

• Fördelning av elevplatser mellan flickor och pojkar 

Endast huvudmän med godkända och av SF tillstyrkta ansökningar från nuvarande och 

nya huvudmän kan föreslås. RS har för avsikt att behandla det slutgiltiga förslaget under 

juni månad för vidare befordran till Skolverket senast 1 juli 2025, som har att fastställa 

dimensioneringen. Efter Skolverkets fastställande kommer RF att upprätta avtal med 

berörda huvudmän och SF. 

Frågor vid otydligheter i remissförslaget kan ställas till maja.uebel@rfsisu.se 
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1. Inledning 

RF har sedan 1994/95 regeringens uppdrag att var tredje år föreslå Skolverket 

dimensionering av RIG-verksamheten. Förslaget ska innehålla vilka idrotter RF anser ska 

ha RIG, hur många platser respektive idrott ska ha samt vilka huvudmän som ska få 

anordna RIG-verksamhet. 

 

RF:s första dimensionering genomfördes inför treårsperioden 1996/97–1998/99. Före 

1996 fanns det ca 2 500 elever fördelade på 93 RIG i 61 kommuner. Omfattningen har 

sedan dess stegvis reducerat och innevarande treårsperiod (2023/24–2025/26) omfattar 

RIG knappt 1 100 elever i 27 SF fördelat på 52 RIG i 39 kommuner. Idag har RIG en 

tydligare elitprofilering och RIG-bidraget per elev har sedan starten ökat för de 

huvudmän som ingår i systemet. 

 

De 43 mkr som RF årligen får i statsbidrag har de senaste år använts i sin helhet för att 

täcka RF:s bidrag till huvudmännen medan RF:s egna förvaltningskostnader (cirka 3–4 

mkr årligen) för stöd, administration och kvalitetsuppföljning har belastat 

ändamålsbestämda medel. Vid utgången av 2025 kommer de ändamålsbestämda medlen 

för RIG-verksamheten vara förbrukade. Inför kommande treårsperiod beslutade därför 

RS vid sitt möte i januari 2025, att tillföra extra medel till RIG-verksamheten 2026–2029 

för att någorlunda kunna bibehålla omfattningen av såväl platstilldelning, kvalitet och 

bidraget till huvudmännen. 

 

RIG-verksamheten har en lång historik och tradition i hur platsfördelningen ser ut. Men 

elitidrotten har förändrats genom åren och RIG-systemet behöver anpassas och utvecklas 

till elitidrottens krav. Behoven varierar i olika idrotter beroende på bland annat 

föreningsstruktur, tillgång till snö, vind, vatten, särskilt anpassade anläggningar, 

tränarkompetens samt vid vilken ålder aktiva når internationell seniorelit. Det är inte 

givet att det är samma betingelser nu som för några decennier sedan. 

 

Även tillkomsten av NIU, som infördes 2011, har inneburit att SF fått möjlighet att starta 

NIU utan att RF kan påverka omfattningen. De flesta SF som har RIG har även ett stort 

antal NIU, både på samma orter där RIG finns och på andra orter över hela landet. 

 

Hösten 2025 införs dessutom ett nytt ämne i gymnasieskolan, tävlingsidrott, som kan ses 

som en ”lightversion” av ämnet specialidrott och som kan läsas med 200 poäng. Därmed 

kan nästan alla elever som vill, i större eller mindre omfattning, kombinera sin valda 

idrott med en gymnasieutbildning.  



 

Riksidrottsstyrelsen (RS) beslutade därför hösten 2024 att ett strategiskt 

utvecklingsarbete gällande RIG ska inledas med sikte på nästkommande 

dimensioneringsperiod (2029/30–2031/32). Syftet ska vara att modernisera nuvarande 

system för att bättre anpassas till dagens och framtidens elitidrott samt gymnasieskola. 

En plan för utvecklingsarbetet ska lämnas till RS under 2025. 

 

2. Riktlinjer inför beredning av dimensioneringen 

Grundläggande vid bedömningen är att det finns ett särskilt krav på gemensam träning 

och att behovet av riksrekrytering är påtagligt för respektive idrott. Antagningen ska, 

enligt gymnasieförordningen, ge företräde till den som har bäst förutsättningar att 

tillgodogöra sig utbildningen, såväl flickor som pojkar. 

 

Vidare ska RIG-verksamheten vara en integrerad del i SF:s elit- och landslagsverksamhet, 

där idrottsligt fokus ska vara att långsiktigt utveckla internationell seniorelit. Lika viktigt 

är att verksamheten möjliggör en studiemässig utveckling för eleverna i syfte att leda fram 

till en gymnasieexamen med behörighet till fortsatta studier. Skolan behöver därför 

kunna erbjuda flexibla schemalösningar för att underlätta RIG-elevernas vardag. 

 

SF tillsammans med RIG har ett helhetsansvar för planering, genomförande och 

utvärdering av elevernas tränings- och tävlingsverksamhet. Det krävs därför behöriga och 

kompetenta lärare som tillsammans med SF och skolledning tar ansvar för elevernas 

totala utveckling. Verksamheten behöver även erbjuda ett förstärkt stöd runt eleverna 

genom support inom idrottsmedicin, idrottsfysiologi, idrottspsykologi och 

idrottsnutrition. Huvudmannens samverkan med SF är därmed central. 

 

RIG ska även erbjuda tillgängliga och lämpliga anläggningar för den specifika idrotten, 

uppvisa goda förutsättningar avseende ekonomi, organisation och elevunderlag. RF 

stöder och följer upp utvecklingen av kvalitén i verksamheten i samarbete med SF. 

  

2.1  Riktlinjer dimensionering RIG 2026/27–2028/29 

1. RF: s syfte med RIG-verksamheten 

Att erbjuda stöd till elitaktiva ungdomar med bäst förutsättningar att som seniorer nå 

internationell elit och för dem skapa goda möjligheter att kombinera sin 

elitidrottssatsning med en gymnasial utbildning genom ett individanpassat, flexibelt och 



 

kompetent stöd i en kvalitetssäkrad studie- och elitidrottsmiljö präglad av glädje, trygghet 

och prestationsutveckling. 

 

2. RF: s inriktning för RIG-verksamheten 

RIG-verksamheten:  

• är till för idrotter med särskilt behov av gemensam träning och tävling 

• är en del av SF: s elit- och landslagsverksamhet 

• finns i en miljö med god tillgång till lämpliga anläggningar 

• erbjuder en helhetslösning i en god utvecklingsmiljö för idrotten och 

gymnasieutbildningen tillsammans med ett socialt stöd 

• utvecklar ungdomar med bäst förutsättningar att tillgodogöra sig utbildningen 

• erbjuder ett förstärkt stöd runt eleverna genom support inom idrottsmedicin, 

idrottsfysiologi, idrottspsykologi och idrottsnutrition. 

• levererar, över tid, internationell seniorelit samt säkerställer grundläggande 

behörighet till vidare studier efter gymnasiet 

• har en jämn könsfördelning av elever och lärare 

• uppvisar behovet av riksrekrytering dvs rekrytering av elever från hela eller stora 

delar av landet. 

• har ett SF med god organisation och ledning 

• har behöriga lärare som undervisar i ämnet specialidrott 

• har goda förutsättningar avseende ekonomi 

• har hög status bland både flickor, pojkar och deras föräldrar samt ett högt 

söktryck. 

•  

3. RF: s målområden för RIG-verksamheten 

RIG-verksamheten som helhet och samtliga SF/RIG bedriver ett långsiktigt och 

systematiskt förbättringsarbete för att uppnå egna mätbara mål inom målområden: 

• Nöjda elever 

• RIG-lärarnas utveckling 

• Elevernas idrottsliga utveckling 

• Elevernas studiemässiga utveckling 

 

4. Organisation och ledning för RIG-verksamheten  

RF ger riktlinjer, samordnar och stödjer SF: s arbete med RIG-verksamheten. SF ansvarar 

för att RIG-verksamheten integreras i SF: s elit- och landslagsverksamhet samt leder och 

samordnar arbetet på respektive RIG genom en s.k. RIG-grupp. RIG-gruppen består 

bland annat av SF, skolledning, kommunföreträdare samt lärare i ämnet specialidrott. 

RIG-gruppen arbetar systematiskt och långsiktigt med RIG: s verksamhetsutveckling. SF 

ansvarar för att tillsammans med RIG årligen skriva och lämna in en verksamhetsplan till 

RF. 



 

3. Dimensioneringsprocessen 

Processen för dimensioneringen startade hösten 2024 med en informationsträff i 

september för berörda SF, med efterföljande enskilda SF-dialoger under 

september/oktober. Vid dessa möten presenterades både de ekonomiska och 

dimensioneringsmässiga utmaningar verksamheten står inför och som även RS tagit del 

av. 

 

I december beslutade RS om riktlinjer för dimensioneringsarbetet och nästa anhalt var 

för huvudmännen att ansöka om RIG till Skolverket (kommunala) eller Skolinspektionen 

(fristående) senast den 31 januari 2025. Därefter startade det operativa arbetet och ett 

förslag på dimensionering lämnades till RS i mars för att sedan gå ut på remiss till 

berörda SF. RF:s förslag ska skickas till Skolverket senast 1 juli, varför ett slutligt 

ställningstagande från RS behöver göras senast vid RS möte i juni 2025.  

  



 

4. Dimensioneringsförslag RIG 2026/27–2028/29 

I nedanstående tabell presenteras förslag till fördelning av idrotter, elevplatser, orter och 

grenar/discipliner, där SF kan bedriva RIG-verksamhet 2026/27–2028/29. Normen för 

minsta antalet elever per treårsperiod är 12 elever för individuella idrotter per ort och 30 

elever för lagbollidrotter. RF:s bedömning är att några SF även kommande period ges 

undantag från 12- respektive 30-normen, för att underlätta för några mindre idrotter med 

litet rekryteringsunderlag och/eller för att se över sin strategi för RIG. 

 

SF Antal 
elev-
platser 
2023/24–
2025/26 

Antal RIG 
2023/24–
2025/26 

Förslag antal 
elevplatser 
2026/27–2028/29 

Differens 
elevplatser  

Discipliner Max antal orter 
2026/27-2028/29 

Amerikansk 
fotboll* 

30 1 24 -6   1 (Uppsala) 

Badminton 18 2 16 -2   1 (Göteborg, Uppsala) 

Basketboll 66 2 66 0   2 (Luleå, Norrköping) 

Bordtennis 16 2 20 4   2 (Halmstad, 
Hälsinglands 
Utbildningsförbund, 
(Söderhamn)) 

Bowling 21 1 24 3   1 (Nässjö) 

Brottning 18 2 16 -2 Fristil, grekisk 
romersk 

1 (Arboga) 

Curling* 12 1 9 -3   1 (Härnösand) 

Cykel 30 1 24 -6 Landsväg, MTB 
xc 

2 (Hagströmska AB, 
Falun och Skara) 

Friidrott 126   120 -6   8 Bollnäs 
(parafriidrott), Falun, 
Göteborg, Karlstad, 
Malmö, Sollentuna, 
Umeå, Växjö 

Golf 48 2 48 0   2 (Helsingborg, 
Uppsala)  

Handboll 48 1 48 0   1 (Göteborg, 
Stockholm) 

Innebandy 48 1 48 0   1 (Umeå) 

Judo 18 1 18 0 Shai 1 (Lindesberg) 

Kanot 18 1 18 0 
 

1 (Nyköping) 

Karate 12 1 12 0 Kata, kumite 1 (Haninge) 

Orientering 90 4 90 0 Orientering, 
skidorientering 

6 (Eksjö, Göteborg, 
Hallsberg, Mora, 
Sandviken, 
Sollentuna) 

Padel 0 0 12 12   1 (Stiftelsen 
Apelryd 
International, Båstad) 

Paraidrott 
(flexibla 
platser 6) ** 

6 - 6 0   Enbart flexibla platser 

Rodd 9 1 0 -9 
 

  

Segling 36 3 42 6 Segling, kitefoil 
och windfoil 

3 (Lerum, Motala, 
Vellinge) 



 

Simning 24 2 24 0   2 (Helsingborg, 
Jönköping) 

Skidor 200 7 200 0 Alpint, freeski, 
längd, puckel, 
skicross, 
snowboard 

8 (Gällivare, Lycksele, 
Malung-Sälen, Mora, 
Torsby, Sollefteå, , 
Ulricehamn, Åre) 

Skidskytte 24 2 30 6   2 (Torsby, Sollefteå) 

Skyttesport 24 1 18 -6 Gevär, pistol 1 (Sävsjö) 

Tennis 16 1 16 0   1 (Båstad) 

Triathlon 12 1 9 -3   1 (Malmö) 

Volleyboll 54 1 54 0   1 (Falköping) 

Summa 1024   1012       

 

* = Amerikansk fotboll föreslås få dispens från 30-normen för lagbollidrotter. Svenska 

Curlingförbundet föreslås få dispens från 12-normen för individuella idrotter.  

** = sex flexibla platser föreslås till Svenska Parasportförbundet att förläggas till valfri 

godkänd huvudman för RIG. 

 

5. Konsekvenser för SF 

Föreliggande förslag innebär förändringar för några SF som ligger i linje med den 

inriktning RS tidigare beslutat om. 

 

5.1 SF som förslås bli nya i RIG-systemet  

Padel önskar starta RIG och sökte även inför nuvarande treårsperiod. Stiftelsen Apelryd 

International i Båstad har lämnat in en ansökan som är grundlig och heltäckande samt 

tillstyrkt av Svenska Padelförbundet. Padel är en stor internationellt idrott med god 

potential och SF har en bra organisation och ledning samt satsar egna resurser till RIG-

verksamheten. SF belyser även hela kedjan från förening till landslag på ett tydligt sätt. 

RF föreslår att padel får starta RIG med 12 platser och uppmanar samtidigt SF att under 

de närmaste åren se över antalet NIU för att garantera ett bra söktryck till RIG:et. RF 

uppmanar även SF att snarast se till att få sina utvecklingsverktyg (utvecklingstrappa och 

kravanalys) på plats. 

 

5.2  SF som förslås utgå ur RIG-systemet  

Rodd utnyttjar inte sina platser, vilket varit ett problem över tid. Redan vid förra 

dimensioneringsomgången påtalade RF att SF behöver visa ett större elevunderlag för att 

kunna behålla RIG:et. RF föreslog då att ge rodd ytterligare en chans till att stärka 

rekryteringen genom att ge rodd 9 platser inför innevarande period. SF har inte lyckats 

nyttja de 9 tilldelade platserna under innevarande treårsperiod och har därför själva 

beslutat att lägga ner RIG i Jönköping. Ingen ansökan har inkommit. 

 



 

5.3  SF som förslås en sänkning av antalet platser i RIG-systemet  

Amerikansk fotboll fick en neddragning av antalet platser från 30 till 20 inför 

dimensioneringsperioden 2020/21–2022/23. Inför innevarande treårsperiod hade 

verksamheten haft en positiv utveckling med fler flickor än tidigare bland RIG-eleverna 

och amerikansk fotboll fick därför åter 30 platser. RIG levererar till senior internationell 

elit främst på herrsidan, men antalet flickor i RIG-verksamheten är åter mycket lågt, 

endast 1 flicka tillhörande innevarande treårsperiod finns i dagsläget på RIG:et i Uppsala 

och ytterligare 2 elever ska, enligt uppgift från SF, tas in hösten 2025. 

SF har önskat 55 platser, vilket RF inte kan motivera. SF får behålla sitt RIG ytterligare en 

period men med ett reducerat antal platser och behöver arbeta för en mycket jämnare 

könsfördelning för att RIG:et ska finns kvar nästkommande dimensionering. Målet bör 

vara att klara 40/60 för underrepresenterat kön. RF föreslår en minskning av antalet 

platser från 30 till 24 och dispens från 30-normen som gäller för övriga lagbollidrotter. 

 

Badminton har en leverans från RIG till internationella mästerskap på seniornivå strax 

under medel jämfört med övriga RIG-idrotter. SF har under flera 

dimensioneringsomgångar beviljats dispens från 12-normen för att kunna fördela sina 

nuvarande 18 plaster på två orter. RF anser att dispensen nu bör upphöra och att det är 

dags för SF att kraftsamla sina bästa elitaktiva i gymnasieåldern på en RIG-ort. RF kan 

dessutom konstatera att RIG-verksamheten i Göteborg har en stor andel lokalt 

rekryterade elever. SF har önskat 24 platser fördelat på två orter, men RF:s förslag är en 

minskning av antalet platser från 18 till 16 på en ort utifrån ovanstående motivering. 

 

Brottning har över tid förhållandevis god leverans till internationella seniora 

mästerskap framför allt på damsidan, dock är andelen lokal/regional rekrytering i 

Klippan hög. Brottning har under innevarande treårsperiod, liksom badminton, tillåtelse 

att avvika från 12-normen genom att kunna fördela 18 platser på två orter. SF har beslutat 

att kraftsamla sin RIG-verksamhet på en ort kommande treårsperiod och enbart Arboga 

kommun har ansökt om fortsatt RIG-verksamhet. SF har önskat 18 platser men RF 

föreslår en minskning från 18 till 16 platser. 

 

Curling kommer inte att nyttja sina 12 RIG-platser under innevarande treårsperiod, 

vilket även var fallet under perioden 2020/21–2022/23. RIG-verksamheten är i övrig bra 

liksom leveransen över tid till internationell elit på seniornivå. RF föreslår att ge SF 

ytterligare en chans att stärka rekryteringen genom att tilldela curling 9 platser 

kommande period och därmed göra ett undantag från normen om 12 elever. RF föreslår 

därmed en sänkning från 12 platser till 9. 



 

Cykel har bra RIG-verksamhet i Skara men könsfördelningen har utvecklats till det 

sämre avseende flickorna. Vidare nyttjade SF endast 27 av sina 30 plaster treårsperioden 

2020/21–2022/23. Av dessa var det enbart 7 flickor. RIG har haft få flickor över tid, 

vilket RF påtalat tidigare. SF har flera starka NIU-miljöer, vilket kan vara en anledning 

till sämre söktryck till RIG. SF:s organisation och ledning för RIG behöver stärkas och SF 

behöver leda RIG avseende såväl ansökningsförfarandet som i det vardagliga 

utvecklingsarbetet. SF önskar fortsatt 30 platser, men RF:s uppfattning är att det inte kan 

motiveras längre utan föreslår en sänkning från 30 till 24. 

 

Friidrott har övervägande lokal/regional rekrytering vid några av sina RIG. Varje RIG-

ort har NIU-platser och behovet av riksrekrytering anses därmed relativt lågt. Leveransen 

till EM, VM och OS kan utvecklas i relation till antal elevplatser genom åren och i relation 

till övriga idrotter. Leveransen till internationell seniorelit kan utvecklas även om SF 

levererar till landslag. 

Inför innevarande treårsperiod tog Svenska Friidrottsförbundet över parafriidrotten från 

Parasportförbundet. Redan under treårsperioden 2020/21–2022/23 nyttjade 

parafriidrotten enbart 4 av sina då tilldelade 12 platser. Som ett alternativ till nedläggning 

och för att möjliggöra en fortsättning av verksamheten i Bollnäs förslog RF ett undantag 

från 12-normen genom att Svenska Friidrottsförbundet tilldelas 6 platser för parafriidrott 

i Bollnäs till innevarande treårsperiod. Av elevredovisningen går att utläsa att enbart 2 

elever är antagna inom nuvarande treårsperiod och efter samtal med SF är bedömningen 

att ytterligare 2 elever kommer att börja hösten 2025, vilket skulle innebära att endast 4 

av de 6 tilldelade platserna nyttjas. SF har önskar 176 platser, vilket skulle vara en ökning 

med 50 platser, vilket RF inte kan motivera. RF:s förslag mot bakgrund av ovanstående är 

en minskning av antalet platser från nuvarande 126 till 120. Om SF vill behålla sitt RIG 

för parafriidrotten i Bollnäs får det ske inom ramen för de platser RF föreslår. RF 

uppmanar samtidigt SF att nyttja de flexibla RIG-platserna för paraidrotten för att 

integrera kommande elever i befintliga RIG-miljöer. 

 

Skyttesport har en bra koppling till landslagsverksamheten men vid RF:s besök i Sävsjö 

våren 2024 uttryckte eleverna missnöje med verksamheten och resultatet från 

elevenkäten samma år bekräftar även detta. Ingen av lärarna i skytte har lärarbehörighet, 

vilket bör åtgärdas. Söktrycket till RIG är svagt och platserna nyttjades ej fullt ut under 

treårsperioden 2020/21–2022/23. SF verkar inte heller helt nyttja sina platser 

innevarande period. SF har dock önskat fortsatt 24 platser, men RF föreslår en minskning 

från 24 till 18 platser. 

 



 

Triathlon är en liten idrott i Sverige, framför allt i aktuella åldersgrupper. Söktrycket till 

RIG är lågt och RIG:et har svårt att fylla sina tilldelade platser. Svenska 

Triathlonförbundet, som i dagsläget har sitt RIG i Motala, vill göra en ny satsning i 

Malmö och därmed flytta sitt RIG dit. Både Malmö stad och Motala kommun har skickat 

in en ansökan till Skolverket, men SF har enbart tillstyrkt Malmö. En huvudman som inte 

blivit tillstyrkt av berört SF kan aldrig bli aktuell för RIG. 

RF föreslår att ge SF ytterligare en chans att stärka rekryteringen till RIG genom att 

tilldela triathlon 9 platser kommande period. Därmed görs ett undantag från 12-normen 

för att SF ska kunna starta RIG-verksamhet i Malmö. RF föreslår därmed en sänkning 

från 12 till 9 platser. 

 

5.4  SF som förslås en ökning av antalet platser i RIG-systemet  

Bordtennis fick en sänkning av antalet platser till dimensioneringen 2023/24–2025/26 

från 21 till 16, eftersom RIG:et i Köping inte fyllde platserna samt att könsfördelning var 

svag till flickornas nackdel. Bordtennis avvecklade sitt RIG i Köping och flyttade sin RIG-

verksamhet till Halmstad respektive Söderhamn hösten 2023 för att göra en ny strategisk 

satsning. SF fick dispens från 12-normen och kunde fördela sina 16 platser på 2 orter. 

SF har en ny men stabil organisation och ledning, är en framgångsrik växande idrott samt 

har förbättrat rekryteringen av flickor. SF önskar 20 platser och RF tycker det är 

berättigat utifrån att verksamheten på de nya orterna kommit i gång på ett bra sätt. 

RF föreslår därför en ökning från 16 till 20 platser med fortsatt undantag från 12-normen. 

 

Bowling har en bra RIG- verksamhet med en god utvecklingsmiljö i Nässjö och RIG tar 

ett helhetsansvar för elevernas utveckling. Leveransen till seniora landslag och 

mästerskap är under medel jämfört med övriga RIG-idrotter. Inför innevarande 

treårsperiod fick bowling minskat antal platser eftersom andelen flickor var för låg, men 

det har nu åtgärdats är i det närmaste 40/60. RF föreslår en utökning av antalet platser, 

från 21 till 24, vilket också är SF:s önskemål. 

 

Segling fick en ökning av antalet platser inför treårsperioden 2023/24–2025/26 och 

kunde därmed starta ett nytt RIG i Vellinge för Windfoil och Kitefoil. Seglingens RIG har 

en god resultatutveckling och levererar i hög grad vid internationella mästerskap på 

seniornivå. Lerum har fortfarande en stor lokal/regional rekrytering då majoriteten av 

eleverna kommer från Göteborgsområdet. RF föreslår en utökning av antalet platser för 

segling, från 36 till 42, vilket också är SF:s önskemål. 

 

Skidskytte är en liten men växande idrott där RIG framgångsrikt levererar till 

internationell elit på seniornivå. De etablerade RIG-verksamheterna i Sollefteå och 



 

Torsby håller hög kvalité, med behöriga lärare och hög standard på anläggningar och 

övriga faciliteter. SF har en bra och stabil organisation och ledning med en tydlig 

koppling från RIG till postgymnasial miljö och landslag. SF har önskat 48 platser, vilket 

inte kan motiveras. RF:s förslag är dock en utökning från 24 till 30 platser.  

 

5.5  SF som förslås oförändrat antal platser  

Basketboll har en hög kvalité på sin RIG-verksamhet med bra riksrekrytering och 

könsfördelning samt ett helhetskoncept för träning och tävling för både pojkar och 

flickor. Dock är leveransgraden till internationella mästerskap på seniornivå mycket låg 

över tid i jämförelse med andra idrotter i RIG-systemet. RF:s bedömning är dock att 

basket bibehåller 66 platser på två RIG, med tanke på att Norrköping är nya i RIG-

systemet från hösten 2023. RF:s medskick är att basket till nästa treårsperiod bör 

överväga en RIG-ort likt övriga lagbollidrotter utifrån att det finns ett stort och utbrett 

NIU-system. 

 

Kanot utnyttjar inte fullt ut sina tilldelade platserna och har en ojämn könsfördelning till 

flickornas nackdel. Söktrycket och elevnöjdheten kan förbättras. Leveransen till 

internationella mästerskap på seniornivå är god. SF har önskat fortsatt 18 platser, vilket 

också är RF:s förslag. 

 

Golf har en stark koppling till elitutvecklingsplanen och bra RIG-verksamhet. SF:s 

ledning och organisation är stabil. Könsfördelningen i Uppsala bör dock förbättras då 

andelen flickor är för låg. SF har önskat fortsatt 48 platser, vilket också är RF:s förslag. 

 

Handboll har en positiv utveckling av befintligt RIG där starka föreningsmiljöer i 

kombination med stort NIU-system främjar individuell utveckling. Dock sker 

rekryteringen till RIG:et i ganska hög grad från Göteborgsregionen. Helhetslösningen i 

handboll är inte fullt tillräcklig, då RIG-verksamheten fortsatt är organiserad utifrån 

klubbsamarbeten likt NIU, vilket skiljer sig från övriga lagbollidrotter i RIG-systemet. 

RIG levererar inte heller mer till internationell seniorelit än vad NIU gör avseende både 

dam och herr. Handboll vill starta ytterligare ett RIG i Stockholm och har därför önskat 

60 platser, vilket RF inte kan motivera. RF:s förslag är fortsatt 48 platser. 

 

Innebandy har en bra RIG-verksamhet och RIG:et tar ett helhetsansvar för träning och 

tävling. Utvecklingsmiljön i Umeå är god. Dock kan leveransen till internationell elit på 

seniornivå utvecklas. SF har önskat fortsatt 48 platser, vilket också är RF:s förslag. 

 



 

Judo har en svag leverans till internationell elit på seniornivå i relation till övriga RIG-

idrotter. RIG-verksamheten i Lindesberg är bra och SF har inga NIU utan kraftsamlar 

sina aktiva till RIG:et i Lindesberg. SF har önskat fortsatt 18 platser, vilket också är RF:s 

förslag. 

 

Karatens RIG-verksamhet i Haninge fick viss kritik vid RF:s besök och resultaten från 

den senaste elevenkäten visade på låga resultat. SF har agerat och gjort några viktiga 

förbättringar avseende förutsättningarna för lärarledd träning på skoltid, elevernas 

möjlighet till styrketräning, stöd inom idrottspsykologi samt internationellt tävlande. 

Karate önskar fortsatt 12 platser, vilket också är RF:s förslag. 

 

Orientering har en bra och stabil verksamhet på sina RIG och elevnöjdheten är god. 

RIG har en god leveransgrad till internationella mästerskap på seniornivå, en hög andel 

riksrekrytering och bra koppling till landslagsverksamheten. Orientering är stora i RIG-

systemet i relation till sin storlek jämfört med övriga RIG-idrotter och den ökning till 144 

platser som SF önskar kan inte motiveras. RF:s förslag är fortsatt 90 platser. 

 

Parasport har behov av flexibla plaster att fördela till olika idrotter på orter som har 

RIG. Möjligheterna för parasportens flexibla platser har funnits i 15 år och de senaste 

dimensioneringsomgångarna har 6 platser tilldelats, dock nyttjas inte alla platser. Men i 

takt med att övriga idrotter i högre utsträckning än tidigare arbetar för en inkludering av 

parasportare föreslår RF att parasport får behålla 6 flexibla platser även kommande 

treårsperiod. 

 

Simning har en bra RIG-verksamhet och flera NIU kopplade till starka föreningsmiljöer. 

Leveransen till internationella mästerskap på seniornivå är under medel i jämförelse med 

övriga RIG-idrotter, dock är Jönköping fortfarande relativt ny som ort.  

SF önskar fortsatt 24 platser, vilket också är RF:s förslag. 

 

Skidor är fortsatt störst i RIG-systemet med stort behov av tillgång till snösäkra 

anläggningar. Resultaten på internationell senior elitnivå är svikande i ett par grenar och 

leveransgraden till internationella mästerskap på seniornivå är under medel i jämförelse 

med andra RIG-idrotter. SF bör göra en djupare analys av samtliga grenar avseende antal 

platser och antal orter. Vidare bör SF se över elevnöjdheten på några orter/grenar då det 

finns stora utmaningar inom det psykosociala området. 

RF rekommenderar, likt tidigare, att SF ser över möjligheten att stärka några utvalda 

miljöer och våga prioritera färre orter där miljöerna är bäst utvecklade. SF behöver även 

se över leveransen för olika grenar från de olika orterna för att spetsa RIG-verksamheten, 



 

vilket troligen ser olika ut i olika grenar. SF har önskat 210 platser, vilket inte kan inte 

motiveras utan RF föreslår fortsatt 200 platser. 

 

Tennis är en stor idrott där det finns utmaningar gällande kombinationen 

gymnasiestudier och full satsning. Antalet gymnasieprogram för RIG-eleverna att välja 

mellan är bristfälligt och RIG-lärarna saknar lärarbehörighet. Den teoretiska 

undervisningen inom ämnet specialidrott måste säkras och eleverna psykiska hälsa 

fortsatt omhändertas. SF har dock tagit framförd kritik på allvar och snabbt åtgärdat flera 

av de påtalade bristerna. SF har önskat 18 platser, men RF:s förslag är fortsatt 16 platser. 

 

Volleyboll är en liten lagbollidrott i Sverige med två grenar vid sitt RIG i Falköping. 

Idrotten växer och har levererat till internationell elit på damsidan och beach på 

herrsidan, vilket legat i linje med SF:s tidigare strategiska satsning. RIG-lärarna saknar 

behörighet i ämnet specialidrott, vilket bör åtgärdas. SF har önskat fortsatt 54 platser, 

vilket också är RF:s förslag. 

 

6 Ekonomi 

Bidraget till respektive huvudman föreslås vara oförändrat jämfört med innevarande 

dimensioneringsperiod. Det innebär en rak modell där varje elev ger upphov till ett visst 

bidrag till respektive huvudman oavsett idrott. Bidraget föreslås till 38 000 kr per elev 

och läsår, förutom för de RIG som huserar elever med funktionsnedsättning. Här föreslås 

65 000 kr, även denna summa oförändrad, för att verksamheten kräver särskild 

anpassning. Likt tidigare ska medlen användas för att skapa bättre möjligheter för 

elitsatsande ungdomar att kombinera sin idrottsutövning med utbildning vid RIG. För att 

slutligen ta höjd för möjligheten att studera ett s k fjärde år och skapa bättre möjligheter 

för den aktuella eleven att kombinera sin idrottsutövning med utbildning föreslås det 

fortsatt utgå ett begränsat bidrag för dessa elever (150 platser per läsår) omfattande 20 

000 kr per läsår. 

 

För att kunna fördela cirka 42, 5 mkr årligen i RIG-bidrag och samtidigt kunna hantera 

nuvarande system utifrån de krav och förväntningar som åligger det RF och RIG krävs det 

en budget på sammanlagt 46 mkr. RF erhåller årligen 43 mkr i öronmärkt stöd från 

staten och resterande 3 mkr har RS i januari 2025 fattat beslut om att tillföra årligen från 

så kallade ändamålsbestämda medel. Det är medel som tidigare inte varit destinerade till 

RIG-verksamheten utan RS har tagit ett aktivt beslut att säkerställa nivån på RIG-

verksamheten genom att klassificera om tidigare ej nyttjade medel för andra 

verksamhetsområden.   

 



 

Nedanstående tabell visar den ekonomiska fördelningen på cirka 42,5 mkr per år för 

kommande treårsperiod. Såväl summan per SF som den totala summan är dock 

preliminär och kan komma att ändras beroende på remissvar och påföljande justeringar. 

 

6.1 SVEMO 

Tilläggas bör att Svenska Motorsportförbundet, SVEMO, inte kunde starta RIG-

verksamhet hösten 2020 eftersom den tilltänkte huvudmannen drog sig ur. Efter en 

ansökan från Sävsjö kommun som RF godkände och Skolverket fastställde under 2021, 

startar verksamheten hösten 2022 det vill säga två år efter övriga RIG-idrotter. Svemo har 

24 platser under perioden 2022/23–2024/25, vilket kommer att bestå även under 

perioden 2025/26–2027/28. Detta behöver också räknas in i den totala budgeten för RIG 

kommande år. Se tabell under 6.4. 

 

6.2 Ett fjärde studieår 

I gymnasieförordningen, 9 kap 7§, finns en öppning för förlängd studietid, ett fjärde år. 

Enligt denna får huvudmannen besluta att undervisningen på ett nationellt program för 

en elev i gymnasieskolan får fördelas över längre tid än tre år, om eleven har läst ett 

reducerat program eller om det med hänsyn till elevens förutsättningar i övrigt finns 

särskilda skäl för det. Huvudman och SF kan då gemensamt inge en särskild ansökan till 

RF om statsbidrag för att skapa bättre möjligheter för den aktuella eleven att kombinera 

sin idrottsutövning med utbildning också för denna tid. Ansökningar från SF gällande ett 

fjärde år på RIG ökar stadigt och RF:s förslår därför fortsatt att 150 platser per läsår, där 

varje plats får ett bidrag på 20 tkr per läsår. Totalt innebär det att 3 mkr per läsår behöver 

räknas in den totala budgeten för kommande treårsperiod. 

 

6.3 RF:s bidrag för åk 1–3, 2026/27–2028/29 

SF Nuvarande 
platser 

Nuvarande 
ekonomi 

Förslag 
platser åk 1-3 

Förslag 
ekonomi åk 1-3 

Amerikansk fotboll 30 1 140 000 24 912 000 

Badminton 18 684 000 16 608 000 

Basketboll 66 2 508 000 66 2 508 000 

Bordtennis 16 608 000 20 760 000 

Bowling 21 798 000 24 912 000 

Brottning 18 684 000 16 608 000 

Curling 12 456 000 9 342 000 

Cykel 30 1 140 000 24 912 000 

Friidrott 126 4 950 000 120 4 560 000 

Golf 48 1 824 000 48 1 824 000 



 

Handboll 48 1 824 000 48 1 824 000 

Innebandy 48 1 824 000 48 1 824 000 

Judo 18 684 000 18 684 000 

Kanot 18 684 000 18 684 000 

Karate 12 456 000 12 456 000 

Orientering 90 3 420 000 90 3 420 000 

Padel 0 0 12 456 000 

Paraidrott 6 390 000 6 390 000 

Rodd 9 342 000 0 0 

Segling 36 1 368 000 42 1 596 000 

Simning 24 912 000 24 912 000 

Skidor 200 7 600 000 200 7 600 000 

Skidskytte 24 912 000 30 1 140 000 

Skyttesport 24 912 000 18 684 000 

Tennis 16 608 000 16 608 000 

Triathlon 12 456 000 9 342 000 

Volleyboll 54 2 052 000 54 2 052 000 

Summa 1024 39 236 000 1012 38 618 000 

 

 

6.4 RIG-bidrag totalt för RIG 2026/27–2028/29 

RIG-bidrag totalt per år 2026/27–
2028/29 

SEK 

Åk 1–3 38 618 000 

Fjärde året, 150 platser 3 000 000 

SVEMO 2025/26–2027/28 920 000 

Totalt 42 538 000 

 

 

7 Jämställdhet 

Det övergripande målet för idrottens jämställdhetsarbete är att kvinnor och män ska ha 

samma makt att forma idrotten och sitt deltagande i idrottsrörelsen. Bland delmålen 

framgår att flickor och pojkar, kvinnor och män, ska ges lika möjligheter och villkor att 

utöva och leda idrott. Det kräver att resurserna fördelas likvärdigt och rättvist till flickors 

och pojkars samt kvinnors och mäns idrottande. Båda könen ska ha tillgång till 

kompetenta tränare och ledare samt likvärdiga förutsättningar för träning och tävling, 

såsom tillgång till anläggningar, träningstider och ekonomiska resurser. 

 



 

Ska dessa mål uppfyllas måste båda könen ges likvärdiga förutsättningar och lika 

möjligheter och villkor i RIG-verksamheten. Inget kön kan ha avsevärt flera platser och 

alla ingående SF behöver gemensamt bidra till detta. Förhållandet 40–60 är könsneutralt 

och utgångspunkten är inte att kvinnor (som i dagsläget vanligen utgör den 

underrepresenterade gruppen inom idrotten) ska utgöra 40 procent och män 60 procent. 

 

När det gäller jämställdheten bland lärarna vid RIG finns det mycket kvar att utveckla för 

flera SF, en utmaning som gäller även för nationellt godkända idrottsutbildningar och 

SF:s elit- och landslagsverksamhet. 

 

  



 

8 Nya och förnyade ansökningar 

Vid ansökningstidens utgång den 31 januari 2025 hade 61 ansökningar inkommit från 36 

kommunala huvudmän samt 2 fristående huvudmän. Ansökningarna berör 25 SF. 

 

8.1 Utlåtande över nya ansökningarna  

RF:s utlåtande över nya ansökningarna från huvudman, idrotter och/eller discipliner 

bygger i huvudsak på svaren från huvudmannen och SF utifrån det ansökningsunderlag 

RF inhämtat. Ansökan från huvudmannen innehåller uppgifter om 

kommunens/friskolans infrastruktur och specialidrottstradition, skolans programutbud 

och resurser, sociala miljön, anläggningar och finansiering. Frågeställningarna till SF 

handlar om hur RIG:et kopplas till SF:s elit- och landslagsverksamhet, lärar-

/tränarkompetens, elevrekrytering och SF:s organisation och ledning för RIG. 

RF har gjort följande bedömning avseende nya idrotter utifrån de ansökningar som 

inkommit samt efter möte med företrädare från SF i de fall ansökan har gällt ett nytt SF. 

 

8.2 Ansökningar från nya idrotter/huvudmän 

Ansökande huvudman Skola Idrott 

Stiftelsen 

Apelryd 

International i Båstad 

Apelrydsskolan  Padel 

 

Padel – ansökan har inkommit från Stiftelsen Apelryd International i Båstad. 

Ansökningen är genomarbetad och tillstyrkt av Svenska Padelförbundet.  

RF godkänner Stiftelsen Apelryd International i Båstad, som nytt RIG för padel med 12 

platser. 

 

8.3 Ansökningar från ny/nya huvudmän för idrotter som redan har RIG 

Ansökande 

huvudman 

Skola Idrott 

Academedia 

AB, (Falun) 

Hagströmska gymnasiet Cykel 

Lycksele kommun Tannbergsskolan Skidor, längd 

Malmö stad Malmö Idrottsgymnasium Triathlon 



 

Sollentuna kommun Rudbeck 

Introduktionsprogrammet  

och Löpargymnasiet 

Orientering 

Stockholms kommun Midsommarkransens gymnasium och 

Sjölins gymnasium Södermalm 

Handboll 

 

Cykel – ansökan har inkommit från Academedia AB, Hagströmsgymnasiet i Falun. 

Ansökningen är genomarbetad och tillstyrkt av Svenska Cykelförbundet. Det ankommer 

på SF att inom ramen för de av RF föreslagna platserna besluta vilken/a huvudman/män 

som ska komma i fråga. 

RF godkänner Academedia AB, Hagströmska gymnasiet i Falun som nytt möjligt RIG 

för cykel, men att SF själva får avgöra var deras möjliga RIG ska förläggas. 

 

Handboll – ansökan har inkommit från Stockholms kommun, Midsommarkransens 

gymnasium och Sjölins gymnasium Södermalm. Ansökningen är genomarbetad och 

tillstyrkt av Svenska Handbollförbundet. Det ankommer på SF att inom ramen för de av 

RF föreslagna platserna besluta vilken/vilka huvudman/män som ska komma i fråga. 

RF godkänner Stockholms kommun som ny möjlig RIG-ort för handboll, men att SF 

själva får avgöra var deras möjliga RIG ska förläggas. 

 

Orientering – ansökan har inkommit från Sollentuna kommun. Ansökningen är 

genomarbetad och tillstyrkt av Svenska Orienteringsförbundet. Det ankommer på SF att 

inom ramen för de av RF föreslagna platserna besluta vilken/a huvudman/män som ska 

komma i fråga. 

RF godkänner Sollentuna som möjlig ny RIG-ort för orientering, men att SF själva får 

avgöra var deras möjliga RIG ska förläggas. 

 

Skidor, längd – ansökan har inkommit från Lycksele kommun. Ansökningen är 

genomarbetad och tillstyrkt av Svenska Skidförbundet. Det ankommer på SF att inom 

ramen för de av RF föreslagna platserna besluta vilken/vilka huvudman/män som ska 

komma i fråga. 

RF godkänner Lycksele som ny möjlig RIG-ort för skidor (längd), men att SF själva får 

avgöra var deras möjliga RIG ska förläggas. 
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